
ACTA

Expedient núm.: Òrgan col·legiat:

PL/2023/3 PLE

 
DADES DE CELEBRACIÓ DE LA SESSIÓ

Tipus de convocatòria Extraordinària

Data 2 / de maig / 2023

Durada Des de les 18:00 fins a les 19:30 hores

Lloc SALA D'ACTES CASA DE LA VILA DE L'HOSPITALET DE L'INFANT

Presidida per ALFONS GARCIA RODRIGUEZ

Secretari MARIA ANGEL BENEDICTO ESCLARÍN

 
ASSISTÈNCIA A LA SESSIÓ

DNI Nom i Cognoms Assisteix

40914565A ALFONS GARCIA RODRIGUEZ SÍ

39864814H ASSUMPCIÓ CASTELLVÍ AUVÍ SÍ

48273403Z DIEGO MAURICIO GARCÍA VERA SÍ

75706355S ELIDIA LOPEZ REDONDO SÍ

39898404M ESMERALDA SALADIÉ BARROSO SÍ

39888599K FRANCESC FUGUET MOLNÉ SÍ

39841785N FREDERIC ESCODA GIL SÍ

39869283W GUADALUPE CAPELLA CASTELLVÍ SÍ

46059791Z LAIA MARTORELL GARCIA SÍ

39875804Z MARIA JOSÉ GÓMEZ FERNÁNDEZ SÍ

39883261L Núria Ortiz Sánchez SÍ

24414442B SILVIA PUJOL GARCIA SÍ

33980696J TOMAS DÍAZ CRUCERA SÍ

29198530F VICENTE VAYÁ MORTE NO

Excuses d'assistència presentades:
1. VICENTE VAYÁ MORTE:
«R»

 
 

Una vegada verificada pel Secretari la constitució vàlida de l’òrgan, el President obre la sessió, procedint 
a la deliberació sobre els assumptes inclosos en l’ordre del dia
 

A) PART RESOLUTIVA

 
Aprovació de l'acta de la sessió anterior

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 12, En contra: 0, Abstencions: 1, Absents: 0

S'aprova l'acta de la sessió anterior amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de
la FIC, 1 d'ERC, 1 de C's i  1 del  PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que
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legalment el componen i amb l'abstenció del membre de la CUP.
 

 
Expedient 1567/2023. Estudi i ratificació, si procedeix, del Decret de l'Alcaldia per tal d'acollir-se a
la  convocatòria  per  a  la  concessió  de  subvencions  a  entitats  locals  adscrites  als  Plans
d'Emergéncia Nuclear.

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 12, En contra: 1, 
Abstencions: 0, Absents: 0

Per l’Alcalde es fa l’explicació de que aquesta petició de subvenció a la Direcció General del Ministeri de
l’Inerior és el projecte per completar el tram del vial des de la zona dels càmpings fins a l’encreuament
amb l’antiga N-340.

Vist el Decret de la Alcaldia de 5 d’abril de 2023 del següent contingut literal:
 
“Asunto
Subvención 2023 a entidades locales adscritas a los Planes de Emergencia Nuclear (PEN)
La necesidad de mantener la operatividad y la eficacia de los planes de Emergencia Nuclear externos en
las centrales nucleares implica la renovación de algunas de sus infraestructuras creadas en los últimos
años.
Por este motivo, el Ministerio del Interior elaboró un Plan Estratégico de Subvenciones (PES), aprobado
por orden INT/1283/2020, de 23 de diciembre, para el  período 2021-2023,  en el  que  se reflejan las
grandes líneas de actuación en esta materia.
Estas  subvenciones  se  establecen  por  aplicación  del  régimen  ordinario  de  concurrencia  competitiva
previsto en el artículo 22.1 de la Ley 38/2003, de 17 de noviembre, General de Subvenciones. Al residir la
competencia para la concesión de las subvenciones en el Ministerio del Interior, se han aprobado unas
bases reguladoras por Orden INT/701/2021, de 30 de junio,  cumpliendo así con lo establecido en el
artículo 17 de la citada ley.
En su virtud, se dicta la Orden INT/2023, de 24 de marzo de 2023 (publicada en el BOE el 28 de marzo
de 2023) por la que se convocan las subvenciones destinadas a entidades adscritas a los Planes de
Emergencias Nuclear, de conformidad con lo establecido por el artículo 9 de la Orden INT /701/2021, de
30 de junio.
 
Fundamentos de Derecho
Ley 17/2015, de 9 de julio, del Sistema Nacional de Protección Civil
Ley 4/1997, de 20 de mayo, de Protección Civil de Cataluña
Orden INT/1283/2020, de 23 de diciembre, por la que se aprueba el Plan Estratégico de Subvenciones
del Ministerio del Interior para el período 2021-2023.
Orden INT/701/2021, de 30 de junio, por las que se aprueban las bases reguladoras para la concesión de
subvenciones a entidades locales adscritas a les Planes de Emergencia Nuclear
Orden  INT/2023,  de  24  març  de  2023,  por  la  que  se  convocan  subvenciones  destinadas  entidades
adscritas a los Planes de Emergencia Nuclear, BDNS (Identif: 684238).
 
Dada la voluntad del equipo de gobierno y, en el estado en el que se encuentra el tramo de vial que hay
entre el camping Templo del Sol, tramo de la Vía Augusta hasta conexión con la N-340, como en una de
las principales vías de concentración y evacuación de personas de la zona, camping, usuarios de las
playas del Arenal, Cala de gansos y playa del Torn de Hospitalet de l'Infant, se ha elaborado una memoria
explicativa y valorada del coste para su mejora por importe de 59.971,8 €.
 
Dar traslado al Pleno para su ratificación y, en su caso, de la memoria explicativa y valorada para el
acondicionamiento del  vial  del  itinerario  de aviso,  concentración  y  evacuación de la  población  en  el
término municipal de Vandellòs y Hospitalet del Infante (Tarragona).
 
Solicitar la  documentación adicional  que figura en las bases reguladoras (Orden INT/701/2021) a los
departamentos de secretaría e intervención para poder realizar el trámite electrónico de la subvención.
 
Vista la propuesta de resolución PR/2023/880 de 11/abril/2023.
 
De acuerdo con las atribuciones que me confiere la legislación vigente en materia de régimen local, y
concretamente con arreglo al artículo 21 de la Ley 7/1985, de 2 de abril,  reguladora de las bases de
régimen local.
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RESOLUCIÓN
 
Primero. Aprobar la memoria valorada y explicativa para el acondicionamiento del vial del itinerario de
aviso, concentración y evacuación de la población en el término municipal de Vandellòs y Hospitalet de
l'Infant.
Segundo. Tramitar toda la documentación necesaria para acogerse a la convocatoria para la concesión
de subvenciones a entidades locales adscritas al Plan de Emergencia Nuclear.
Tercero. Facultar al Sr. Alcalde para la firma de la documentación necesaria para la ejecución de este
acuerdo.
Cuarto. Ratificar este Decreto en la próxima sesión Plenaria que se celebre en este Ayuntamiento.”
 
Intervé  el  Regidor  Francesc  Fuguet  pel  grup  municipal  de  la  CUP  i  manifesta:  “Aquest  tipus  de
subvencions ens desconcerta.
Ens desconcerta perquè aquí  en aquest municipi ja hauríem de tenir prou retribucions i impostos per
consolidar tot el necessari, fent que les centrals energètiques del municipi paguessin més del que paguen
ampliant impostos, qüestió que ja vam portar a un ple d’inici de legislatura al desembre del 2019, i així no
caldria anar a optar o demanar regularment subvencions  als fondos PEN o altres  subvencions. Fins i tot
també pensant, i en certa solidaritat amb els municipis veïns del nostre voltant (fins a 30km), que no tenen
legislació per tributar  ni tants recursos, i que també es veuen afectats per la nuclear.”
 
Vist el dictamen emès per la comissió informativa municipal de serveis interns del 26 d’abril de 2023.
 
El Ple de l’Ajuntament, amb el vot favorable de dotze membres (6 del PSC, 2 de JxCAT, 1 de la FIC, 1
d’ERC, 1 de C’s i 1 del PP) que representen la majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el
componen i amb el vot en contra del membre de la CUP, ACORDA:
 
Primer.- Ratificar íntegrament  el Decret de l’Alcaldia de 5 d’abril de 2023 transcrit literalment.

Segon.- Aprovar la conformitat a la contratació de les actuacions que es realitzaran en cas d’obtenir la
subvenció sol.licitada a aquest efecte a la Direcció General de protecció civil i emergències, formulada
l’ampara del disposat a l’Ordre INT/2023 de 24 de 2023, del Ministerio del Interior.

Tercer.- Donar trasllat d’aquest acord a la Dirección General de Protección civil y emergencias.

 
Expedient 564/2022. Estudi i aprovació de la proposta de la designació del Jutge de Pau substitut 
del Municipi de Vandellòs i l'Hospitalet de l'Infant.

Favorable Tipus de 
votació: Unanimitat/Assentiment

Atès que es  va declarar  deserta la segona convocatòria per  la designació del  jutge de pau substitut
d’aquest Municipi segons acord plenari de 30 de març de 2023.

Atès que en data 21 d’abril de 2023 es va presentar instància per part del Sr. Jordi Jiménez Gallego.

Intervé la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT manifestant: “Agrair a en Jordi el fet
d’accedir al càrrec”.

Intervé  la  Regidora  Esmeralda  Saladié  pel  grup  municipal  d’ERC  manifestant:  “Agraïm  la  bona
predisposició i voluntat per acceptar el càrrec”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns del 26 d’abril de 2023.

El Ple de l’Ajuntament per unanimitat dels tretze membres (6 del PSC, 2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d’ERC,
1 de la CUP, 1 de C’s i 1 del PP) que legalment el componen, ACORDA:

Primer.-  Aprovar  la  proposta  de  designació  del  Jutge  de  Pau  substitut  del  Municipi  de  Vandellòs  i
l’Hospitalet de l’Infant del Sr. Jordi Jiménez Gallego.

Segon.- Remetre tota la documentació que calgui al Tribunal Superior de Justícia de Catalunya perquè es
pugui fer efectiva aquesta designació.
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Expedient 1836/2023. Estudi i aprovació, si procedeix, de la moció que presenta el grup municipal 
de C's pel compliment de la legalitat respecte a les banderes

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 2, En contra: 11, Abstencions:
0, Absents: 0

Pel Regidor Tomàs Diaz pel grup municpal de C’s es procedeix a la lectura d’aquesta moció:

“Exposición y motivos.-

Son varios los preceptos de nuestro ordenamiento jurídico que obligan a los ciudadanos y los poderes
públicos al cumplimiento de la Constitución y al resto de dicho ordenamiento jurídico. Dicha obligación
implica cumplir con la regulación normativa sobre el uso de las banderas. Dicha regulación aparece no
sólo en la Constitución Española (art. 4), sino en otras normas con jerarquía normativa de altura:Estatut
de Cataluña (art.8), Ley del uso de la bandera de España y el de otras banderas y enseñas (arts. 3 a 7),
Ley  Reguladora  de  las  Bases  del  Régimen  Local  (art.22.2.b).  Todo  ello  enriquecido  con  extensa
jurisprudencia.

Se ha observado que a fecha de presentación de la presente enmienda, en la fachada del Ayuntamiento
de  Vandellòs  i  l’Hospitalet  de  l’Infant  no  figuran  todas  las  banderas  como  preceptúan  las  normas
reseñadas, concretamente la bandera de España, debiendo estar junto a las demás reconocidas legal y
Constitucionalmente.

Por este  motivo,  el  Grupo municipal  de Ciudadanos del  Ayuntamiento  de Vandellòs  i  l’Hospitalet de
l’Infant propone al Pleno de este Ayuntamiento la aprobación de los siguientes acuerdos:

PRIMERO:  Cumplir  con  la  legalidad  vigente  y  colocar  la  bandera  Española  en  la  fachada  del
Ayuntamiento  para que ondee junto al  resto de banderas, en los términos que la Constitución y las
demás leyes prescriben.

SEGUNDO:  Cumplir  con  la  legalidad  vigente  y  colocar  la  bandera  Española  en  todos  los  edificios
públicos y en sus actos oficiales, en los términos que la Constitución y las demás leyes prescriben”.

Per la Regidora Laia Martorell pel grup municipal de JxCAT es fa la següent pregunta:”Nosaltres tenim
una pregunta, ja que hi ha un aspecte que no acabem d’entendre..

Com és que després de quatre anys de mandat i estant vostè mateix a l’equip de govern, no ha executat 
ja la seva pròpia proposta?

Al que respon el  Regidor Tomàs Diaz que su grupo político  presenta  las propuestas cuando lo cree
conveniente

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant: “És curiós que la única
moció en solitari presentada en tota la legislatura pel grup de Ciutadans sigui la de defensar un símbol
perdut. Una demanda que respon únicament en aquest moment, de tancament de legislatura, al més pur
electoralisme i al fet de crear una mica polèmica. En cap cas ha estat mai una demanada ni un motiu de
preocupació de la gran majoria de veïns i veïnes d’aquest municipi,  al contrari: 

- La bandera espanyola és un símbol imposat per la força dels fets i  de les armes. I això ho
constatem si  fem un petit  repàs  a la història:  la  bandera “rojaigualda”   va  ser  restaurada  i
imposada per  Franco amb un cop d’estat  contra la  República Espanyola,  seguit  de  quatre
dècades de dictadura militar on la bandera va ser imatge del règim. Seguint la  seva imposició i
il·legitimitat  en  la  restauració  monàrquica  posterior  segons  la  mateixa  voluntat  i  plans  del
dictador.

- És un símbol que genera malestar i crispació social a una gran part de la societat catalana i
també en gran part de la societat espanyola. Ja que és un símbol que s’identifica amb un estat
que ens empresona i que ens nega el més elemental. La nostra pròpia existència amb criteri
propi i llibertat.

- També recordem que l'actual llei de banderes, en que es fa referència a la moció, per cert, de
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l’any  1981,  vincula  la  bandera espanyola  a  la  idea  de la  'unidad y  integridad de  la nación
española',  un  objectiu  que  també  el  fixa  per  a  l'exèrcit,  tal  com estableix  l'article  8  de  la
Constitución española. Aquesta unitat que simbolitza la bandera espanyola és, com la mateixa
bandera,  una  altra  imposició  que molts  cops es  requereix  de  la  força  judicial  i  policial  per
defensar-se i imposar-se, contra ciutadans en territoris com Catalunya senzillament per la seva
voluntat de ser. Perquè aquí milers de ciutadans i ciutadanes  tenen la seva pròpia bandera i son
partidaris que Catalunya exerceixi la seva pròpia sobirania en plena llibertat.

Per tant aquesta bandera no ens identifica com a poble, ja que representa la unitat de l’Estat espanyol, i
també en posem en dubte els seus valors democràtics.
Des  de  la  CUP  pensem  que  s’han  superar  aquestes  limitacions  democràtiques  i  les  imposicions
simbòliques per molta  legalitat  que les empari.  Conseqüentment,  entenem que amb les banderes de
Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant i la de Catalunya ja n'hi ha prou.
Ara més que mai diem no als símbols que trepitgen la llibertat dels Països Catalans.”

La Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC fa la següent explicació de vot: 

“La Federació d’Independents de Catalunya, vol expressar el seu més enèrgic rebuig a aquesta moció
que presenta CS

Primer de res vull dir que aquesta és una moció cínica, purament electoralista i que vol crear un conflicte
al nostre poble.

Vostè ha estat 4 anys formant part de l’equip de govern, perquè m’entengui els que manen, creu vostè
que avui a 25 dies de les eleccions municipals té el dret de presentar- se amb un pamflet electoralista
dedicat a la seva parròquia, i com que ara estan passant per moments molt més que baixos, a punt de la
desaparició, miren d’arrossegar un grapat de vots de la dreta més extrema.
Per què no ho va fer en començar la legislatura, no cal que respongui jo ho faré, perquè no es volia posar
malament amb el seu soci de govern i volia de totes totes mantenir la cadira els 4 anys.
La legalitat i la constitució que vostè esmenta, diuen moltes més coses, a les que vostè i els seus no els
hi  fan  cas,  ni  ara  ni  mai.  Vostès  els  unionistes  taronges,  només estan  en política,  almenys  aquí  a
Catalunya, per fer mal, per confrontar la població i per fer desaparèixer el català, la nostra llengua. No vull
seguir per aquest camí perquè si vostè ha començat amb la guerra de les banderes jo no vull, en aquest
moment, començar la defensa de la llengua, la nostra, la que vostès odien i la que vostè no s’ha dignat a
parlar en cap sessió plenària aquesta legislatura. Tan incompetent és que després del temps que viu aquí
encara no ha aprés a parlar, o és que, com ja he dit, odia el català?
Per tot això, el nostre vot serà NO.”

La Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d’ERC es fa la següent explicació de vot: “Sense voler
desmèreixer la feina del regidor Tomàs Diaz Cruzera, ens sembla fora de lloc presentar aquesta moció a
les acaballes de la legislatura i a més quan el grup de Ciudadanos forma part de l´equip de govern actual.
Pensem que s´hauríeu de preocupar de temes molt més importants i fonamentals per al bé comú del
municipi, 

què ens aporta aquesta moció?

 Què voleu provocar?

 Quin és l´objectiu?

 Malestar social i enfrontaments. Electoralisme i demagogia això és el que és la moció.

Nosaltres no, volem treballar per l´entesa, la pau social i la cohesió entre els veïns i veïnes del municipi.
El nostre vot ha estat en contra a més perquè al nostre entendre el tema de les banderes està obsolet.

Pel  nostre coneixement  en aquest  ajuntament històricament no hi  ha cultura de banderes,  si  que al
despatx de l´Alcalde estan les 3 banderes i quan hi ha actes oficials amb rebuda de personalitats o de
càrrecs polítics, tal hi com marca el protocol. es disposen les tres banderes en l´ordre establert. 
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O per exemple per la Diada o per Sant Pere també es posen banderes

En fi, el que toca és treballar i presentar propostes amb fonament, cosa que nosaltres hem fet durant tota
la legislatura 

Rèplica: Nosaltres hem estat en contacte durant tota la legislatura amb el Cap de la Policia, perquè tu ets
regidor de seguretat ciutadana, però ell és el que organitza i ordena les funcions, i a més vam aconseguir
que el teu despatx estés fora de la comissaria ja que teníes accés a informació confidencial. 

La Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP manifesta: “Te he votado si en esta moción, ja que es
muy similar a la que yo presente en 2015, pero a mi me bastaron las explicaciones que me dieron ya que
tenemos el problema del aire .

También quiero decirte que también me importa la señera, pero de verdad la bandera que mas valor tiene
y me importa es la del municipio al cual que represento.

Per  l’Alcalde  es  manifesta:  “El  nostre  grup  és  molt  respectuós  amb tots  els  símbols  de l’Estat  i  es
compleix amb la legalitat vigent.

D’acord a aquesta situació no contribuirem a encetar cap tipus de debat sobre aquests símbols.”

La  Regidora Assumpció  Castellví  pel  grup  municpal  de  JxCAT fa  la  següent  explicació  de  vot: “No
participarem en aquest debat estèril, ja que al nostre Ajuntament s’acompleix la normativ.

Atès el dictamen emès per la Comissió informativa de serveis interns de 26 d’abril de 2023.

El Ple d el’Ajuntament amb el vot desfavorable de d’onze membres (6 del PSC, 2 de JxCAT, 1 de la FIC,
1 d’ERC i 1 de la CUP) que representen la majoria absoluta del  nombre de tretze que legalment el
componen i amb el vot favorable de dos membres (1 de C’s i 1 del PP), ACORDA:

Primer.- Desestimar la moció que presenta el grup municipal de C’s referenciada.

 
Expedient 1796/2023. Estudi i aprovació, si procedeix, de la proposta de resolució que presenta el 
grup municipal de JxCaT per posar més contenidors a les deixalleries del municipi i als punts dels 
pobles on hi ha àrees d'emergència.

Desfavorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 5, En contra: 7, 
Abstencions: 1, Absents: 0

Per la Regidora Assumpció Castellví es presenta la següent proposta de resolució:

La deixalleria és un espai tancat dotat de personal, on s'instal•len una sèrie de contenidors per a facilitar

la recollida separada de les diferents fraccions de residus municipals, on el ciutadà participa activament

en la gestió dels residus municipals i a més pot rebre formació i informació sobre molts detalls d'aquesta

gestió.

 Un cop instaurat el model Porta a porta (PaP) als pobles de l’interior i en alguna urbanització del municipi,

s’ha observat un increment quantiós de residus a les deixalleries i  als punts d’emergència.  Aquest fet
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provoca que no hi  hagi  prou contenidors per  depositar les escombraries i  que aquestes es posin de

manera desorganitzada pel terra i fora dels contenidors adequats.

 És  per  tot  el  que  s’ha  exposat,  que  el  grup  municipal  Junts  per  Catalunya  proposem  al  Ple  de

l’Ajuntament de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant, l’adopció dels següents ACORDS: 

1-  Posar  més  contenidors  a  les  deixalleries  del  municipi  i  als  punts  dels  pobles  on  hi  ha  àrees

d’emergència, amb contenidors de tot tipus.

 2- Incrementar el nombre de dies el servei de recollida.

 3- Traslladar l’adopció d’aquests acords a tots els vilatans del municipi de Vandellòs i l´Hospitalet de l

´Infant”. 

Intervé  el  Regidor  Frederic  Escoda  fent  la  següent  explicació  de  vot:”L’augment  de  la  brossa  que

manifesten ha estat puntual. A la deixalleria de Vandellòs romàn la porta oberta el que fa que molta gent

deixi les deixalles, per aquest motiu al tancar les àrees i posar càmares s’evitarà aquesta situació.I si

després d’aquestes  actuacions hi  hagués un allu de residus,  es parlaria  amb Secomsa per  mirar  de

realitzar altres operacions.

Intervé el Regidor Francesc Fuguet pel grup municipal de la CUP manifestant:

1.Una moció molt senzilla que deix una interpretació molt ambigua i molt poc concreta. 
2.Òbviament si els contenidors de la deixalleria han quedat petits o desbordats per l’accés de material
doncs s’ha d’ampliar amb més contenidors. Però això, creiem que hauria de ser  dins del treball o de la
lògica del funcionament normal i diari de la deixalleria. 

3.Segons comenteu, hi ha una relació directe entre la recollida porta a porta i l’increment de residus a les

deixalleries. Entenem doncs que la deficiència és en el servei de recollida porta a porta, per tant, el que

s’hauria de demanar segons els nostre parer seria una revisió o anàlisis acurat del model porta a porta i

de les possibles afectacions que s’hagin  pogut  generar,  ara  que ja  fa  uns  tres mesos que està  en

funcionament. Temps suficient per treure’n conclusions i solucionar problemes.”

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC manifestant “:Si, Estem d’acord amb la

moció doncs entenem que es una demanda ciutadana, però si això es un sintoma de mal funcionament

del porta a porta entenem que s’ha de treure o replantejar-lo.”

Intervé la Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d´ERC manifestant: “Nosaltres votem a favor de

la moció perquè és una necessitat. Referent a la implantació del porta a porta ja vam expressar en altres

plens que hi havia hagut una manca de planificació i que no s´havia fet una bona gestió comunicativa amb

els veïns per part de l´Ajuntament. No es poden imposar mesures d´aquest tipus cal diàleg, a més que les

àrees d´emergència estiguin així de plenes és una mostra més que a molts veïns aquest nou sistema no

els hi agrada i no els hi resulta còmode. Cal fer un replantejament del porta a porta. 

Per la Regidora Silvia Pujol pel grup municipal del PP es manifesta que dóna suport a la moció i diu que
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manquen contenidors.

Per finalitzar l’Alcalde manifesta: “EL servei de porta a porta funciona i molt bé, especialment als nuclis de

l’interior on el realitza més del 95% dels usuaris i on la separació per fraccions ha permès millorar molt els

resultats obtinguts.”

Vist el dictamen emès per la comissió informativa municipal de serveis interns del 26 d’abril de 2023.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot desfavorable de set membres (6 del PSC i 1 de C’s) que representen la

majoria absoluta del nombre de tretze que legalment el componen, amb el vot favorable de cinc membres

(2 de JxCaT, 1 de la FIC, 1 d’ERC i 1 del PP) i amb l’abstenció del membre de la CUP, ACORDA:

Primer.- Desestimar la proposta de resolució presentada pel gurp municpal de JxCaT referenciada.

 
Expedient 4628/2022. Estudi i resolució, si procedeix, de l'escrit d'al.legacions presentat
per  l'Associació  d'Apartaments  Turístics  Costa  Daurada  i  Terres  de  l'Ebre  (AAT)  a
l'aprovació inicial de l'ordenança municipal d'habitatges turístics (HUT) de Vandellòs i
l'Hospitalet de l'Infant

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 7, En contra: 4, 
Abstencions: 2, Absents: 0

Per la Regidora Ma José Gómez es fa la següent explicació a aquest punt i al següent:

“Per no ser repetitiva, com aquest punt i el següent estan relacionats, l’exposició que faré serà comuna
per tots dos.
A la  sessió  plenària  de  l’1  de  febrer  del  2023  es  va  aprovar  INICIALMENT l’ordenança  municipal
reguladora dels HUTs de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

Aquesta norma té com a finalitat:

1-  garantir  el  dret  de  tots  els  ciutadans  a gaudir  d’un habitatge i  evitar  que un excés d’HUTs  pugui
substituir l’existència d’un parc de vivendes habituals.

2-assegurar l’equilibri entre el teixit urbà i social existent i les activitats econòmiques turístiques.

3- garantir un desenvolupament sostenible del nostre municipi.

Posteriorment a l’aprovació inicial, es va obrir un període per presentar les al·legacions que es considerin
oportunes per part dels ciutadans, o organismes afectats.

En  aquest  sentit,  aquest  ajuntament  ha  rebut  únicament  un  document  d’al·legacions  d’una  entitat
d’apartaments turístics d’àmbit provincial.

La proposta de resolució es estimar PARCIALMENT algunes de les al·legacions i denegar-ne unes altres.
Concretament:

No s’accepta cap aspecte que posi en dubte la legalitat d’alguns apartats de l’ordenança. En aquest cas,
la resposta ha estat que la ordenança es basa en tot moment en la normativa turística; és a dir, en la Llei
13/2002 de turisme de Catalunya i en el Decret 75/2020 de turisme de Catalunya, tal i  com figura en
l’article 2, anomenat “Fonaments Legals”.

També es desestimen les al·legacions que afirmen l’existència  de vaguetats  i  generalitzacions en els
anàlisis internes realitzades per l’ajuntament per tal  de determinar un creixement d’HUTs al llarg dels
anys. En aquesta qüestió, s’informa que l’ajuntament disposa de dades objectives procedents de les altes
d’HUTs al llarg dels anys (s’aporta un quadre i una gràfica) i també de dades procedents de consultes
realitzades al sector immobiliari del municipi.

Destacar que el criteri tècnic està basat en un coneixement exhaustiu de la realitat municipal. Això és, de
les característiques de cadascú dels seus nuclis de població i urbanitzacions, de l’especialització urbana i
de  poblament;  del  nombre  d’habitatges  totals  existents  al  municipi,  segons  el  padró  cadastral;  i  del
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nombre d’HUTs inscrits en el registre de la Generalitat.

També es desestimen algunes al·legacions perquè l’entitat que les presenta copia incorrectament alguns
fragments del text de l’ordenança, de manera que el significat d’algunes frases és molt diferent al redactat
original. Inclús, en alguns casos, fins i tot no es fa una interpretació literal del text.

En aquest sentit, cal reiterar que els HUTs inscrits amb anterioritat a l’ordenança, NO queden afectats per
les limitacions, i en cap cas es retirà una llicència ja donada. Aquesta ordenança és d’aplicació per a les
altes tramitades a partir de l’aprovació de la mateixa.

D’altra banda, s’accepten les al·legacions que fan referència a la tramitació prèvia al inici de l’activitat, que
se  simplifica.  Així,  a  l’article  8  els  propietaris  o  gestors  dels  habitatges  hauran  de  legalitzar  l’HUT
mitjançant una comunicació prèvia a la Generalitat de Catalunya a través del Canal Empresa.

Continuant  amb  la  tramitació  prèvia,  es  modifica  l’article  9.  Així  doncs,  l’ajuntament  sol·licitarà  als
propietaris o gestors dels habitatges únicament la cèdula d’habitabilitat, i un justificant de pagament de la
taxa de l’alta de l’habitatge.

S’admet modificar el termini de l’article 16 i 19. Enlloc de 30 minuts per respondre als requeriments dels
serveis d’inspecció municipals; o de 24 hores per abandonar l’habitatge quan no es respectin les normes
bàsiques de convivència per part dels usuaris, el termini haurà de ser de manera immediata.

En quan a la inspecció, control i bases del règim sancionador, s’accepta modificar la redacció de l’article
24  on  es  parlava  de  supòsits  on  l’autoritat  municipal  pressuposi  fets  delictius.  En  el  redactat  final
s’al·ludirà a que la autoritat municipal constati indicis de fets delictius.

-També se simplifica el títol sisé sobre les classificacions i  graduacions de les infraccions. Únicament
quedarà l’article 28 que remetrà al règim sancionador de la llei de turisme de Catalunya i del decret de
turisme de Catalunya.

La resta d’al·legacions es desestimen.

En  resum,  després  de  les  modificacions  introduïdes  en  l’acceptació  parcial  de  les  al·legacions,  es
important recalcar que l’essència de l’ordenança no es veu alterada amb el redactat final.

I és que, precisament, limitar la proliferació indiscriminada d’HUTs mitjançant una zonificació i la fixació
d’uns límits màxims d’HUTs ha estat el primer objectiu a assolir amb aquesta regulació.”

Per la Regidora Esmeralda Saladié es fa la següent pregunta: Volem saber quins estudis té l´Ajuntament
sobre les zonificacions? Per tal de poder-los consultar. 

Al que respon la Regidora Ma José Gómez: “Tal i com diu l’article 5, s´ha basat en el criteri tècnic per tenir
un coneixement exhaustiu de la realitat del municipi, d’un coneixement de la població i urbanitzacions, del
coneixement de l’especialització urbana i de poblament; del coneixement del nombre d’habitatges totals
existents  al  municipi,  segons  el  padró  catastral;  i  del  nombre  d’HUTs  inscrits  en  el  registre  de  la
Generalitat.

També de les  consultes  realitzades  al  sector  immobiliari.  A més a més,  al  consell  sectorial,  hi  ha la
representant  del apartaments turístics, que en dos ocasions ha donat el  manifestat el seu acord a la
regulació”

Intervé la Regidora Assumpció Castellví pel grup municipal de JxCaT fent la següent explicació de vot:

“Continuem tenim els nostres dubtes, i no repetirem les mateixes preguntes que vam fer el passat Ple del
tema.
Reiterem que és una ordenança necessària però precipitada. Creiem que cal millorar-la més, per això ens
abstenim.
L’accés a l’habitatge és un problema complex al nostre municipi, amb una oferta d’habitatges de lloguer
insuficient i no competitiva i, en conseqüència ho pateixen, els sectors socials sensibles, com els joves, la
gent gran, les persones migrades i les que es troben en situació de risc.
Nosaltres el que pretenem és un equilibri entre l’activitat econòmica, el turisme i el dret a l’habitatge dels
nostres veïns i veïnes.
La intenció ha de ser utilitzar la bona qualitat dels habitatges com un reclam turístic pel nostre municipi. I
al mateix temps buscar solucions per a que l’accés a l’habitatge, compra o lloguer, no sigui ( com és
actualment) un problema complex al nostre municipi.  
Com per exemple donar ajudes de rehabilitació als propietaris que tenen cases per poder llogar ( amb
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unes clàusules perquè aquesta subvenció sigui per lloguer o venda) i ajudes als joves per al lloguer de
pisos o cases. 

La vivenda és un problema i em de buscar maneres per resoldre-la”. 
Per la Regidora Esmeralda Saladié pel grup municipal d’ERC es fa la següent explicació de vot “ERC vam
demanar en el Ple del mes de febrer la retirada de l´ordre del Dia d´aquesta ordenança i vam demanar
que presentéssiu  una  suspensió  de  les  llicències  dels  HUT´s durant  1  any  en un  ple  posterior.  Per
nosaltres  aquesta  ordenança  és  un  nyap,  s´ha  fet  a  corre-cuita,  a  final  de  la  legislatura,  amb  to
completament electoralista, ja que en 12 anys no heu dut a terme cap política d'habitatge. És per això,
que com que s´ha fet a corre-cuita l´Associació d´apartaments turístics Costa Daurada i Terres de l´Ebre
ha presentat un seguit d´al.legacions, que heu hagut de considerar i canviar el redactat de l´ordenança en
molts  punts.  A talls  d´exemple:  en  l´article  24  l´ordenança  que  fa  referència  a  la  inspecció  i  règim
sancionador: deia “ l´autoritat municipal pressuposi” que són fets delictius. L´al.legació diu les autoritats
municipals no poden pressuposar res, els fets delictius són els tipificats per llei i pel codi penal. Per tant us
heu vist obligats a modificar el redactat. Aquest ha estat un punt d´error greu per part de l´Ajuntament.
Heu hagut d´eliminar tot el contingut del títol VI de l´ordenança des de l´article 28 al 38 perquè estàveu
establint un sistema més lesiu per a l´administrat que el que la llei estableix, i preteníeu amb l´ordenança
fer una activitat sancionadora per als propietaris que no estava emparada legalment. A més com bé diu
aquesta associació estàveu tergiversant el  sistema,  ja que els HUTs no funcionen per habilitació per
llicència sinó per comunicació prèvia. de manera que era ílicit.”

La Regidora Silvia Pujol pel grup municpal del PP  es manifesta: “Associació d'apartaments turístics, ( AAT
),  el  president  el  senyor  Joan Calvet  diu que ja  n'hi  ha un decret  de la  Generalitat  de Catalunya al
75/2020, que aquesta activitat està regulada, jo trobo aquesta ordenança discriminatòria i està a punt de
vulnerar  la  propietat  privada,  aquesta  associació  AAT,  ja  ha  interposat  una  demanda  judicial  contra
l'Ajuntament de RODA DE BERÀ, i  en espot passat  exactament el mateix,  vosaltres vau dir  que això
serviria perquè els nostres propietaris passarien ho ajudarien al fet que hi hagis  mes pisos de lloguer
anuals, amb aquesta ordenança i amb la llei que s'ha acabat d'aprovar el dijous passat al congreso de los
diputados no  niuara cap  propietari  que  vulgui  lloguer  el  seu  pis,  perquè  no  se  li  donen  garanties.
Nosaltres defensem la propietat privada i per això hem votat no.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa municipal de promoció econòmica del 26 d’abril de
2023.

El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de set membres (6 del PSC i 1 de C’s) que representen la
majoria  absoluta  del  nombre de  tretze que  legalment  el  componen,  amb el  vot  en  contra de quatre
membres (1 de la FIC, 1 d’ERC, 1 de la CUP i 1 del PP) i amb l’abstenció de dos membres (de JxCaT)
ACORDA:

Primer.- Estimar parcialment les al.legacions presentades per l’Associació d’Apartaments Turístics Costa
Daurada i Terres de l’Ebre (AAT)i aprovar el redactat definitiu d’acord amb l’estimació.:

1. Al·legació Primera. - Exposició sumarial dels punts conflictius i/o contraris a la normativa.

 Es modificarà l’article 8 de l’ordenança: 

Redactat original: Article 8.- Obligació de comunicació prèvia a la Generalitat de Catalunya.

Els propietaris dels habitatges o les persones o empreses gestores hauran de legalitzar l’ habitatge d’ús
turístic mitjançant la corresponent comunicació prèvia a la Generalitat de Catalunya a través del Canal
Empresa  a  l’enllaç  següent:  https://canalempresa.gencat.cat/ca/integraciodepartamentaltramit/tramit/
PerTemes /Habitatges-dus-turistic-00012

Les dades a aportar seran les que exigeixi la sol·licitud que com a mínim són: 

· Dades de l’habitatge i la seva capacitat legal màxima. 

· Dades del propietari. 

·  Número de telèfon per atendre immediatament comunicacions relatives a l’activitat  d’ habitatge d’ús
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turístic. 

· Identificació de l’empresa d’assistència i manteniment de l’habitatge. 

Si la gestió està encomanada a un tercer, ha d’haver-hi també: · Dades de la persona gestora · Declaració
responsable  conforme la  persona  gestora  disposa  de  títol  suficient  del  propietari  per  a  la  gestió  de
l’habitatge. 

Paral·lelament al tràmit de comunicació prèvia a l’Ajuntament, és necessari tramitar l’alta d’ HUT a través
del Canal Empresa de la Generalitat de Catalunya

Nou redactat: Article 8.- Obligació de comunicació prèvia a la Generalitat de Catalunya. 

Els propietaris dels habitatges o les persones o empreses gestores hauran de legalitzar l’ habitatge d’ús
turístic mitjançant la corresponent comunicació prèvia a la Generalitat de Catalunya a través del Canal
Empresa*.* 

Al·legació  Segona.  -  Anàlisi  de  I'articulat  i  indicació  de  les  diferents  afectacions  B)  Articles  9  i  10:
documentació preceptiva i les modificacions de dades

 Es modificarà l’article 9 de l’ordenança. 

Redactat original: Article 9.- Documentació preceptiva prèvia als efectes que els tècnics municipals puguin
exercir les facultats d’inspecció de conformitat amb la Llei 13/2002 de Turisme.

 Un cop tramitada la sol·licitud d’alta a la Generalitat de Catalunya, i d’acord amb l’article 50 bis 3) de la
Llei de Turisme de Catalunya, l’Ajuntament sol·licitarà a través de decret, als titulars o les persones o
empreses gestores la presentació de la documentació següent: 

Cèdula d’Habitabilitat vigent. 

Document acreditatiu de la titularitat de l’habitatge.

 Acreditació que la persona o empresa gestora disposa de títol suficient del propietari per a la gestió de
l’habitatge. 

Justificant de pagament de la taxa alta de l’habitatge.

 En  el  cas  dels  habitatges  sotmesos  al  règim  de  propietat  horitzontal,  certificació  expedida  per
l’Administrador o Representant Legal de la Comunitat que acrediti que l’ activitat d’habitatge d’ús turístic
no està prohibida pels estatuts o acords formals de la Comunitat de Propietaris.

 Pòlissa  de  Responsabilitat  Civil  que  cobreixi  els  possibles  danys  que  la  conducta  dels  usuaris  de
l’habitatge  pugui  causar  a  terceres  persones,  mentre  aquells  romanguin  dins  l’habitatge  i  el  rebut
acreditatiu de la seva vigència. 

La presentació de la documentació es farà per la seu electrònica i  es realitzarà sens perjudici de les
conseqüents inspeccions que l’Ajuntament, mitjançant els corresponents serveis d’inspecció, pugui dur a
terme. 

Un cop els  serveis tècnics municipals  conformin la  documentació  rebuda s’efectuarà la  corresponent
tramitació davant la Generalitat de Catalunya.

 En cas de no aportació de la totalitat de la documentació requerida en el temps i forma demanats, es
procedirà a la caducitat i arxiu de l’expedient, posteriorment s’informarà desfavorablement a la Generalitat
de Catalunya en relació a l’alta de l’HUT. 

Nou redactat: Article 9.- Documentació preceptiva prèvia als efectes que els tècnics municipals puguin
exercir les facultats d’inspecció de conformitat amb la Llei 13/2002 de Turisme. 

Un cop tramitada la sol·licitud d’alta a la Generalitat de Catalunya, i d’acord amb l’article 50 bis 3) de la
Llei de Turisme de Catalunya, l’Ajuntament sol·licitarà a través de decret, als titulars o les persones o
empreses gestores la presentació de la documentació següent:

 Cèdula d’Habitabilitat vigent. 

Justificant de pagament de la taxa alta de l’habitatge. 
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La presentació de la documentació es farà per la seu electrònica i  es realitzarà sens perjudici de les
conseqüents inspeccions que l’Ajuntament, mitjançant els corresponents serveis d’inspecció, pugui dur a
terme.

 Un cop els serveis tècnics municipals conformin la documentació rebuda s’efectuarà la corresponent
tramitació davant la Generalitat de Catalunya. En cas de no aportació de la totalitat de la documentació
requerida en el temps i forma demanats, es procedirà a la caducitat i arxiu de l’expedient, posteriorment
s’informarà desfavorablement a la Generalitat de Catalunya en relació a l’alta de l’HUT.

 F) Títol IV: el sistema d'obligacions. S’admet parcialment l’al·legació modificant els articles 16 i 19. 

Redactat original: 

Article 16. Obligació de respondre als requeriments dels serveis d’inspecció municipals.

 Els  titulars  o  les  empreses  gestores  dels  habitatges  d’ús  turístic  hauran  de  respondre  a  qualsevol
requeriment dels serveis policials o d’inspecció municipal en un termini no superior a 30 minuts.

Nou redactat: 

Article 16. Obligació de respondre als requeriments dels serveis d’inspecció municipals. 

Els  titulars  o  les  empreses  gestores  dels  habitatges  d’ús  turístic  hauran  de  respondre  de  manera
immediata a qualsevol requeriment dels serveis policials o d’inspecció municipal*.*

 Redactat original:

 Article 19. Obligacions en cas d’incompliment de les normes bàsiques de convivència per part de les
persones usuàries.

En el  cas que la persona o persones usuàries d’un habitatge d’ús turístic atemptin  contra les regles
bàsiques de la convivència o incompleixin les ordenances municipals dictades a l’ efecte, les empreses
turístiques explotadores o gestores d’habitatges d’ús turístic, així com els propietaris d’habitatges d’ús
turístic hauran de requerir, en el termini de 24 hores, a aquestes persones usuàries perquè abandonin
l’habitatge.

Les  empreses  turístiques  explotadores  o  gestores  d’habitatges  d’ús  turístic,  així  com els  propietaris
d’habitatges  d’ús  turístic,  podran  sol·licitar  l’auxili  dels  agents  de  l’autoritat  per  desallotjar  a  aquelles
persones  usuàries  que  incompleixin  les  regles  de  convivència  ciutadana  recollides  a  l’ordenança
municipal de convivència ciutadana i ús dels espais públics.

Nou redactat: 

Article 19. Obligacions en cas d’incompliment de les normes bàsiques de convivència per part de les
persones usuàries. 

En el  cas que la persona o persones usuàries d’un habitatge d’ús turístic atemptin  contra les regles
bàsiques de la convivència o incompleixin les ordenances municipals dictades a l’ efecte, les empreses
turístiques explotadores o gestores d’habitatges d’ús turístic, així com els propietaris d’habitatges d’ús
turístic hauran de requerir, a aquestes persones usuàries perquè abandonin l’habitatge immediatament 

Les  empreses  turístiques  explotadores  o  gestores  d’habitatges  d’ús  turístic,  així  com els  propietaris
d’habitatges  d’ús  turístic,  podran  sol·licitar  l’auxili  dels  agents  de  l’autoritat  per  desallotjar  a  aquelles
persones  usuàries  que  incompleixin  les  regles  de  convivència  ciutadana  recollides  a  l’ordenança
municipal de convivència ciutadana i ús dels espais públics.

G) Títol V: inspecció, control i bases del règim sancionador 

Es modificarà el redactat de l’article 24 de l’ordenança.

Redactat original: 

Article 24. Responsabilitat de naturalesa administrativa Les accions o omissions que vulnerin allò que
regula aquesta Ordenança generaran responsabilitat de naturalesa administrativa, sens perjudici de la
que pugui ser exigible per via penal o civil. 
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En  aquest  sentit,  quan  l'autoritat  municipal  pressuposi,  en  qualsevol  moment  del  procediment
administratiu sancionador, que els fets o les conductes originadors d'infraccions administratives puguin
derivar  en  actes  il·lícits  penals,  ho  haurà  de  comunicar  immediatament  a  l’òrgan  competent  de
l’Administració de Justícia per tal d'exigir responsabilitats penals en què hagin pogut incórrer les persones
infractores i suspendrà l’ esmentat procediment fins que es resolgui la via penal.

Nou  redactat:  Article  24.  Responsabilitat  de  naturalesa  administrativa  Les  accions  o  omissions  que
vulnerin allò que regula aquesta Ordenança generaran responsabilitat de naturalesa administrativa, sens
perjudici de la que pugui ser exigible per via penal o civil. 

En aquest sentit,  quan l'autoritat municipal  constati  indicis fonamentats de fets o conductes delictives
originadors  d'infraccions  administratives  que  puguin  derivar  en  actes  il·lícits  penals,  ho  haurà  de
comunicar  immediatament  a  l’òrgan  competent  de  l’Administració  de  Justícia  per  tal  d'exigir
responsabilitats  penals  en  què  hagin  pogut  incórrer  les  persones  infractores  i  suspendrà  l’esmentat
procediment fins que es resolgui la via penal.

 H) Títol VI: Classificació i graduació de les infraccions S’elimina el contingut del Títol VI de l’ordenança
des de l’article 28 al 38, quedant el títol sisè de la següent forma: 

Article 28. Classificació i graduació de les infraccions.

 Per a la classificació i graduació de les infraccions es remetrà a allò establert en els Títols V, Inspecció
turística i VI, Règim sancionador de la Llei 13/2002, de 21 de juny de Turisme de Catalunya i al Llibre sisè,
Disciplina administrativa turística del Decret 75/2020, de 21 de juny de Turisme de Catalunya.

I) Disposicions: especial èmfasi en el règim transitori.

 Per  tal  que quedi  reflectida la transitorietat  en l’aplicació de l’ordenança es modificarà  la Disposició
Transitòria Primera.

 Redactat original: Les persones titulars i les persones o empreses gestores d’habitatges d’ús turístic ja
inscrites  en  el  corresponent  registre  administratiu  abans  de  l’entrada  en  vigor  d’aquesta  ordenança,
disposaran d’un termini màxim d’1 any per adaptar-se a les obligacions relatives al rètol informatiu d’acord
amb allò previst a l’article 13 i a l’Annex II de la present ordenança.

Nou  redactat:Les  persones  titulars  i  les  persones  o  empreses  gestores  d’habitatges  d’ús  turístic  ja
inscrites  en  el  corresponent  registre  administratiu  abans  de  l’entrada  en  vigor  d’aquesta  ordenança,
disposaran d’un termini màxim d’1 any per adaptar-se a les obligacions relatives, única i exclusivament, al
rètol informatiu d’acord amb allò previst a l’article 13 i a l’ Annex II de la present ordenança. 

Segon. Desestimar la resta d’al·legacions presentades en base als antecedents transcrits.

Tercer.  Notificar aquest acord a l’Associació d’Apartaments Turístics Costa Daurada i Terres de l’Ebre
(AAT), al Departament de Turisme, al d’Urbanisme i a les Regidories corresponents 

 
Expedient 4628/2022. Estudi i aprovació definitiva, si procedeix, de l'ordenança 
municipal HUT de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

Favorable Tipus de votació: Ordinària
A favor: 7, En contra: 4, 
Abstencions: 2, Absents: 0
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Atès que per acord plenari  de l’1 de febrer  de 2023 es va aprovar  inicialment  l’ordenança municipal

reguladora dels habitatges d’ús turístic (HUT) de Vandellòs i l’Hospitalet de l’Infant.

Es va publicar aquesta aprovació inicial al BOPT de 9 de febrer de 2023 CVE 2023.00799 i al DOGC 8850

de 8 de febrer de 2023.

Es va presentar una al.legació que ha estat resolta en aquest plenari al punt anterior.

Intervé  el  Regidor  Francesc  Fuguet  pel  grup  municipal  de  la  CUP  manifestant:  “Tal  com  ja  vam

argumentar i explicar al ple del passat mes de gener, el tema dels habitatges d’us turístic el focalitzem en

el que creiem que és el fons de la qüestió: la quantitat d’habitatges turístics permesos.

El dret  a l’habitatge és un dret fonamental, i avui dia, tal com també hem apuntat en algun altre ple
posterior,  la  manca  d’habitatge  de  primera  residència  al  nostre  municipi  és  un  greu  problema,  una
emergència.
Cada pis o habitatge que es dediqui a l’allotjament turístic, és un pis o habitatge que es treu del mercat
destinat a habitatge, tant de lloguer com de compra, i això agreuja encara més el problema de la manca
d’habitatge al nostre municipi.
A l’article 6, punt 3, apartat A de l’ordenança, es marquen els límits en % per establir nous habitatges d’ús
turístic respecte els habitatges totals de cada nucli, distribuïts en quatre zones. Segons aquests % es
sumaria un total màxim de 588 habitatges d’ús turístic permesos a tot el municipi. Creiem que moltíssims.
Perjudicant encara més en el problema de la manca d’habitatge que també, no oblidem, és un problema
social i econòmic al municipi”

Intervé la Regidora Elidia López pel grup municipal de la FIC, manifestant: “Estudiada l'ordenança i les
al·legacions presentades entenem que el que pretén aprovar avui el ple està amb molts punts fora de
normativa,  fa  suposicions  il·lògiques  de  hipotètics  comportament  d’usuaris,  que  obliga  als  gestors  o
propietaris d'aquest habitatges a fer de policies etc.

El poc cas que s’ha fet de les recomanacions i al·legacions presentades per l'associació d’apartaments tu-
rístics costa dorada i terrers de l’Ebre, demostra la prepotència d’aquest equip de govern 

És una altra prova que a l’equip de govern el sector turístic de l’Hospitalet els importa res, que només de-
mostren afany recaptatori i que aquesta ordenança no resoldrà de cap manera el dret a l’habitatge que te-
nim tots el ciutadans i que la constitució ho dicta. 

Aquest ajuntament pretent que el capital privat, resolgui els problemes de la manca d’habitatge esquivant
així la seva responsabilitat d’atorgar sobre tot a la gent jove “gran oblidada per aquest equip de govern”
una vivenda digna. 

Per  tant  com que no  vam estar  d’acord  amb l'aprovació  inicial  d’aquesta  ordenança,  tampoc  estem
d’acord amb les modificacions que s’han fet.”

Vist el dictamen emès per la Comissió informativa municipal de promoció econòmica del 26 d’abril de
2023.

 El Ple de l’Ajuntament amb el vot favorable de set membres (6 del PSC i 1 de C’s) que representen la
majoria  absoluta  del  nombre  de  tretze  que  legalment  el  componen,  amb el  vot  en  contra  de  quatre
membres (1 de la FIC, 1 d’ERC, 1 de la CUP i 1 del PP) i amb l’abstenció de dos membres (de JxCaT)
ACORDA:

Primer. Aprovar  definitivament  l’ordenança  reguladora  dels  habitatges  d’ús  turístic  de  Vandellòs  i

l’Hospitalet de l’Infant incorporant les esmenes acceptades a l’anterior acord plenari. 
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Segon. Significar que aquesta ordenança entrarà en vigor l’endemà de la seva publicació al Butlletí Oficial

de la Província de Tarragona, i sempre que s’hagi donat compte de la mateixa a l’ Administració de la

Generalitat i  hagi transcorregut el termini de 15 dies hàbils previst a l’art. 65.2 de la Llei 7/1985, de 2

d’abril, de Bases de Règim Local. 

Tercer. Notificar  aquest  acord  al  Departament  de  Turisme,  al  d’Urbanisme  i  a  les  Regidories
corresponents 

 
Sorteig dels membres de les meses electorals per les eleccions locals del 28 de maig de 2023

Favorable Tipus de votació: Unanimitat/Assentiment

Seguidament es procedeix a explicar als assistents que el sorteig es celebrarà electrònicament mitjançant
l'aplicació IDACELEC de l'Institut Nacional d'Estadística, escollint-se per cada càrrec fins a un total de 14 
suplents que és el màxim que l'aplicatiu permet escollir internament, si bé, en pantalla, es mostraran 
només el dos primers suplents.
 
Un cop feta aquesta explicació, es carrega la base de dades definitiva remesa per l'Institut nacional 
d'Estadística <<censo.mdb>>, i previ ajust dels paràmetres que s'ha especificat, se celebra el sorteig.
 
Després d'atendre les demandes de visualització sol·licitades pels assistents, es comunica el resultat del 
sorteig, per tal que,  pels serveis corresponents, es procedeixi a la impressió de les citacions per tal que 
aquestes puguin ser portades a signatura a la Junta Electoral de zona.

 

I no havent més assumptes per tractar, l’alcalde dóna per finalitzada la sessió.

 

 
DOCUMENT SIGNAT ELECTRÒNICAMENT
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